
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Jana Dobrzyñskiego

na 53. posiedzeniu Senatu
w dniu 29 kwietnia 2010 r.

Oœwiadczenie skierowane do prezesa Rady Ministrów Donalda Tuska

Szanowny Panie Premierze!
Katastrofa lotnicza, która mia³a miejsce 10 kwietnia 2010 r. w Smoleñsku poruszy³a nie tylko

polsk¹, ale i miêdzynarodow¹ opiniê publiczn¹. Po zakoñczeniu ¿a³oby narodowej i godnym uczczeniu
ofiar katastrofy bardzo wielu Polaków œledzi doniesienia prasowe na temat przyczyn tej tragedii.
Niew¹tpliwie nale¿y poznaæ i upubliczniæ te powody, a tak¿e wyci¹gn¹æ wnioski na przysz³oœæ, aby po-
dobne zdarzenia nie mia³y ju¿ miejsca.

Skoro zadaje siê pytania o przyczyny katastrofy, to nale¿y jednak zastanowiæ siê, czy wizyta Prezy-
denta RP w Katyniu zosta³a przygotowana w sposób nale¿yty, tak¿e przez rz¹d polski. Z przekazanych
mi informacji mo¿na wysnuæ wniosek, i¿ mog³y byæ pewne niedoci¹gniêcia, równie¿ ze strony polskiej.

Dlatego te¿ zwracam siê do Pana Premiera z proœb¹ o udzielenie odpowiedzi na nastêpuj¹ce pytania.
1. Kto ze strony polskiego rz¹du zajmowa³ siê przygotowaniem technicznym i logistycznym wizyty

Prezydenta RP Lecha Kaczyñskiego w Katyniu?
2. Kto ze strony polskiego rz¹du zadecydowa³ o l¹dowaniu Tu-154 na lotnisku wojskowym w Smole-

ñsku?
3. Czy lotnisko to zosta³o odpowiednio przygotowane na przyjêcie samolotu Prezydenta RP? Na czym

polega³y ewentualne przygotowania w tej materii i kto za nie odpowiada³?
4. Czy znany by³ Panu oraz Pañskim s³u¿bom stan lotniska wojskowego w Smoleñsku przed dniem

katastrofy? Jakie mia³ Pan informacje na ten temat?
5. Kto ze strony polskiego rz¹du odpowiada³ za przyjêcie delegacji Prezydenta RP w Smoleñsku?
6. Dlaczego z uwagi na fatalne warunki atmosferyczne lotnisko w Smoleñsku nie zosta³o ca³kowicie

zamkniête? Kto i dlaczego wyda³ zgodê na l¹dowanie polskiego samolotu w tak ciê¿kich warunkach po-
godowych?

Z powa¿aniem
Jan Dobrzyñski




